
Noviny obce Bukovany u Týnce nad Sázavou zdarma

Vážení čtenáři,
před námi je konec 

roku 2023, roku, kte-
rý opět nebyl nudný. 
Mezinárodní situace, 
domácí snaha vlády 
o snížení dluhů státu 
a další věci zajímaly 

českou veřejnost celý rok. 
V naší obci jsme naštěstí žádné velké míst-

ní problémy řešit nemuseli. V tomto roce byla 
i nižší investiční aktivita obce, která se soustře-
dila na vybudování nového chodníku za stát-
ní silnicí II/106 směrem k lokalitě Vápenka, 
dále na výstavbu veřejného osvětlení V Hrov-
ku a na obnovu oplocení a písma na pomníku 
padlým 1. světové války. O to víc se obecní 
úřad připravoval na rok 2024, ve kterém se 
zvýší stavební aktivita v naší obci. Nejvý-
raznější akcí bude rekonstrukce vodovodního 
potrubí od fotbalového hřiště až k parcelaci 
v Tarance. Tato akce je připravována pro vý-
stavbu formou bezvýkopové technologie. To 
znamená, že nové potrubí, pokládané podél 
stávajícího, bude raženo pod povrchem terénu 
vždy od šachty k šachtě. Mimo těchto technolo-
gických jam budou ještě obnažena místa napo-
jení jednotlivých přípojek či odbočujících větví 
vodovodu, kde dojde k postupnému přepojová-
ní stávajících přípojek na nové potrubí. Tímto 
způsobem dojde k minimálnímu odstavení 
občanů v této lokalitě od zásobování vodou. 
Pouze v případě, že skalnaté podloží nedovolí 
tuto formu zemních prací, dojde na realizaci 
klasickou výkopovou technikou. Další velkou 
akcí bude rekonstrukce a rozšíření hasičské 

zbrojnice. Zde bude provedena výměna oken, 
rekonstrukce fasády a přístavba nižší garáže. 
Další, již menší akcí je oprava místní komu-
nikace směrem na Poříčí nad Sázavou podél 
nových stavebních pozemků tak, aby se zde 
obnovil bezprašný povrch této komunikace. 
V této lokalitě se také připravuje projektová 
dokumentace pro výstavbu nové komunika-
ce k vodojemu na Kodrásku, která tam doteď 
chybí. Ve druhém pololetí obecní zastupitelstvo 
projednalo a schválilo zprávu o uplatňování 
územního plánu Bukovany za období 8/2018 
až 8/2023, jejíž součástí se stalo i zadání 
změny č. 2 územního plánu Bukovany. Práce 
na změně č. 2 obecní úřad čeká v r. 2024.

Mimo výše uvedených aktivit probíhala 
podpora obce místním spolkům, které o své 
činnosti píší v samostatných článcích, dále za-
čala být více využívána klubovna v obecním 
bytovém domě v č.p. 142. Zde se uskutečnilo 
vítání občánků, dále pak zde od III. čtvrtletí 
začalo cvičení žen a také kroužek smyslohraní 
pro naše nejmenší. 

Závěrem chci poděkovat všem, kteří dělají 
ve svém volném čase něco navíc pro ostatní 
občany. Ať jsou to naši dobrovolní hasiči nebo 
organizátoři akcí pro děti z řad TJ Sokol či řad 
občanů nebo i ti, kteří uklízí ve svém volnu 
naší obec. Jsem rád, že u nás dosud nezvítě-
zila lhostejnost a pohodlnost ke svému okolí, ať 
hmotnému nebo lidskému.

Blíží se závěr roku 2023. Chci popřát všem 
klidné a šťastné Vánoce a v novém roce 2024 
určitě na prvním místě zdraví a pak lásku 
a šťastný život mezi svými nejbližšími.

                     Miroslav Šiška, starosta obce

Úvodní slovo starosty
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Tento rok pořádal tradiční setkání Bukováků 
sportovní oddíl TJ družba Bukovany u No-
vého Boru. Toto sídlo, ač není samostatnou 
obcí (patří pod město Nový Bor) se vždy se 
ctí postará o zdárný průběh srazu, za což má 
náš obdiv. Letošní sraz poznamenal feno-
mén poslední doby, a to klesající zájem o tuto 
akci. Naše výprava byla nejpočetnější, přesto 
celkový počet účastníků byl poloviční oproti 
srazům před deseti lety. Soutěžilo se v několi-
ka sportech, v nichž bohužel své zástupce ne-
postavili všechny obce, a tak i výsledky nebyly 
moc reprezentativní. I tak vítězství našeho 
fotbalového týmu v turnaji malé kopané bylo 
příjemným překvapením, jakožto i celkové  
2. místo v soutěžích obcí. při setkání zástup-
ců obcí byl řešen další budoucí možný formát 
srazů, četnost, časovost apod., a tak lze očeká-
vat změny v budoucích ročnících. V příštím 
roce to bude 30 let, kdy se u nás v r. 1994 se-
šli poprvé zástupci obcí s názvem Bukovany 
a dohodli se na každoročním setkávání. Ten-
krát se hrál jen fotbalový turnaj. příští ročník 
pořádají nám nejbližší Bukovany u příbrami, 
které chtějí současný formát víkendové srazu 
ještě dodržet, takže co bude dál, se uvidí poté. 
chtěl bych i tímto všem účastníkům poděko-
vat za dlouhodobou věrnost, protože většinou 
se jedná o dlouholeté účastníky této reprezen-
tace obce a i toto bylo letos oceněno získáním 
trička se znakem naší obce. 

   Miroslav Šiška, starosta obce 
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dnešním článkem potěšíme zejména příz-
nivce jedné stopy a rychlých strojů. dovolte 
mi představit káju Jandíkovou, která možná 
dříve než sama chodila, už držela v ruce ří-
dítka motorky. přijměte tedy pozvání na skok 
do kájina světa, kde nám poodhalí, jak se má, 
jak žije a jaké má plány do budoucna.

Jméno:  
karolína Jandíková
Věk: 16
Vzdělání: student-
ka oboru hotelnictví 
na SoŠ a SoU Vlašim

Životní motto: „Když 
chceš dosáhnout nějakého 
cíle, musíš se naučit igno-

rovat moudré rady všech těch, kteří tohoto cíle 
nedosáhli.“
karolínko, jak by ses ve zkratce představila 
našim čtenářům? co nám o sobě prozradíš?

Jmenuji se Karolína, v Bukovanech žiju 16 let. 
Většinu svého dětství jsem prožila v Bukovanech 
a nedalekém Týnci, kde jsem letos ukončila zá-
kladní školu. Od září jsem nastoupila na střední 
školu do Vlašimi, kde jsem začala prvním rokem 
studovat obor hotelnictví. Motivací pro ten-
to obor mi bylo studium cizích jazyků, které mě 
baví.
Vím, že od útlého mládí provozuješ zajímavý 
sport – závodění na motorce. Jak ses k tomu 
dostala?

Taťka na motorce jezdí. V jednom roce mého 
života mi koupil žlutý minibike a já jsem se 
ho do deseti let bála. Hlavně toho hluku. Pak 
se to zlomilo, když jsme jeli na závody velkých 
motorek, kde byli moji vrstevníci, kteří už ak-
tivně závodili. Tři dny poté jsem přišla sama 
za tátou, ať tu motorku nastartuje, že si to chci 
zkusit.

co považuješ za svůj největší sportovní 
úspěch?

Za svůj největší sportovní úspěch považuji 
loňskou účast na italském prestižním šampio-
nátu Coppa Italia junior, kterému předcházela 
pozvánka, abych se stala členem italského závod-
ního týmu Dolomiti Corse.
Je něco, čeho bys chtěla v životě dosáhnout? 
Nějaké nesplněné sny a cíle?

Mým cílem je udělat si zkoušky z anglického 
jazyka. A s oblibou v učení se cizích jazyků je 
spojený i můj další cíl, a to cestovat, podívat se 
do USA a do Španělska. A z těch sportovních cílů 
bych ráda zajela další závody v Itálii.
co bys chtěla bukovanským sousedům a ka-
marádům vzkázat?

Ráda bych všem popřála hezké vánoční svát-
ky a všem vzkázala, že pokud máte nějaký cíl, 
udržte motivaci a nebojte se ukázat svůj talent.

Na slovíčko, sousede…

Víte o někom, kdo má zajímavé  
povolání nebo koníček  

a je z Bukovan?  
Dejte nám o něm vědět na e-mail:  
mistostarosta@obec-bukovany.cz
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milí sousedé,
jako každý rok 

nejspíš netrpělivě 
očekáváte informa-
ci, jak to bude pro 
následující rok s po-
platkem za svoz ko-
munálního odpadu. 
pro spoustu z vás 

je toto téma „třaskavé“, a tak se budu snažit 
zjednodušeně vysvětlit, proč ceny stále rostou. 

Níže uvádím vývoj cen za uložení tuny 
směsného komunálního odpadu na skládku 
za poslední tři roky (bez dPH a dopravy):
•  6. 1. 2021 – 1 045 Kč --- 1 775 Kč – 31. 12. 

2021 
(V roce 2021 došlo k ukončení provozu 
skládky v přibyšicích a přechodu na skládku 
ve Voticích compag.);
•  6. 1. 2022 – 1 775 Kč --- 2 085 Kč – 31. 12. 

2022;
•  6. 1. 2023 – 2 645 Kč --- 2 645 Kč – 31. 12. 

2023.
Tedy i čistě podle této křivky a hodnot by-

chom měli poplatek zvýšit každý rok o po-
měrnou část, protože jen cena za uložení 
na skládku se každý rok zvyšuje. a tato cena 
není konečná. Je doplněna o dpH, dopravu 
a další položky a vstupy. Nicméně pro názor-
nost růstu cen jistě tento malý přehled posta-
čí. 

Jedinou brzdou v nárůstu celkové ceny 
za svoz komunálního odpadu pro nás je hod-
ně třídit, protože odměna za recyklovaný 
odpad od společnosti eko-kom je jediná 
hodnota, která vstupuje do výpočtu v pluso-
vých číslech a může celkový náklad (a násled-
ně i váš poplatek) snížit. 

a že my v Bukovanech třídit umíme! podíl 
vytříděné složky z komunálního opadu je nyní 
cca 41 %. a to je slušný výsledek. kus cesty 
nás však ještě čeká, protože do roku 2025 by-
chom měli být na hodnotě 60 %. a požadova-
né procento za podíl vytříděné složky s roky 
poroste. Tedy pojďme neusnout na vavřínech 
a zkusme se zaměřit na sebe, své vlastní tří-
dění a možnost, jak jej ještě více vylepšit, 
protože tím mimo jiné budeme šetřit i vlastní 
peněženku. Věřím, že k efektivnějšímu třídě-
ní nám mohou pomoci i dva nové kontejnery 
na textil a elektro, které jsme v nedávné době 
instalovali u obecního úřadu. 

dovolte mi vám poděkovat. děkuji za těch 
41 vytříděných procent. děkuji, že svým po-
ctivým chováním držíte na uzdě nejen celko-
vou výši poplatku za svoz, ale také pečujete 
o životní prostředí.  V neposlední řadě děkuji 
za to, že vám téma recyklace není lhostejné 
a jak zodpovědně k němu přistupujete.

co se týká poplatku za svoz komunálního 
odpadu, pak ten se pro rok 2024 nezvýší a zů-
stane stejný jako v roce 2023 a přispěli jste 
tomu hlavně vy – díky svému pozitivnímu 
chování v oblasti recyklace. Jak jsem již zmi-
ňovala, je to jediná brzda, kterou nyní máme 
a která může zpomalit celkový růst poplatku 
za odpad. z obecního rozpočtu podle prvot-
ních predikcí půjde i tak doplatek cca 200 
tis. kč. Tedy stále nejsme na tom tak, že by 
se odpad ze strany obce nedotoval. Je to však 
částka, kterou dovedeme nyní uvolnit a ak-
ceptovat.

Pro rok 2024 si můžete zvolit mezi 
následujícími velikostmi nádoby  
s roční sazbou:
•  nově nádoba na 60 l (pouze plastové 

s kolečky)    1 295 kč
•  nádoba 80  l 1 726 Kč
•  nádoba 120  l 2 590 Kč
•  nádoba 240  l 5 180 Kč
•  nádoba 1 100  l  23 738 Kč

U svozu směsného komunálního odpadu 
frekvence vyvezení 1x za 14 dní vždy každý 
sudý čtvrtek v měsíci zůstává.

Stejná výše poplatku pak zůstává i v chato-
vých osadách oSaN a Svárov.
Vlastnící rekreačního objektu v těchto osa-
dách si mohou zvolit:
•  sezonní svoz (v měsících duben–říjen) 

za 700 kč/rok
•  celoroční svoz (v měsících leden až prosi-

nec) za 1300 kč/rok
I zde systém svozu 1x za 14 dní vždy každé 

pondělí v sudém týdnu v měsíci zůstává.
Platbu poplatku preferujeme bezhoto-

vostně na bankovní účet: 33622121/0100. 
Jako variabilní symbol uveďte, prosím, 

ČÍSLO POPISNÉ/EVIdENČNÍ vaší ne-
movitosti. poplatek je splatný po 1. 1. 2024 
a nejpozději pak do 31. 3. 2024.  (prosím, 
neplaťte poplatek dříve, platba pak spadá 
do špatného účetního období a musí se vrátit 
zpět poplatníkovi.)

pro rok 2024 máme ještě jednu novinku, 
která se týká občanů obce Bukovany, kte-
rým je 70 a více let. Víme, že doba je nelehká 
a o to víc, pokud někdo vlastní nemovitost, 
ve které žije sám a nemá se tak s kým o nákla-
dy podělit. a tak na základě schválení zastu-
pitelstva obce Bukovany ze dne 28. 11. 2023 
má každý občan ve věku 70 a více let nárok 
na dar od obce Bukovany ve výši 1 000 kč, 
který může použít na ponížení celkové ceny 
za svoz komunálního odpadu. 

Podmínky pro přidělení daru, které žádající 
občan musí splňovat:
• dovršení věku 70 let a více v roce 2024,
• žádný dluh k obci Bukovany,
•  je vlastníkem nemovitosti v obci Bukovany, 

ve které je sám trvale hlášen,
•  žije v nemovitosti sám (myšleno nikdo další 

v této nemovitosti nemá napsán trvalý po-
byt).

osoby, kterých se tato možnost týká, mohou 
oslovit obecní úřad, kde informace zpřesníme 
a připravíme vše potřebné pro přidělení daru.

Na závěr mi dovolte poděkovat za minulý 
rok. pro mě to byl první rok ve funkci mís-
tostarostky naší obce. rok plný nových pra-
covních výzev a nepřenositelných zkušeností. 
děkuji za vaše zpětné vazby, za vaši podporu 
a sem tam i nějakou tu pochvalu. Jste mou 
motivací i hnacím motorem. přeji všem krás-
né vánoční svátky a mnoho dobrého (nejen) 
v nadcházejícím roce.

Klára Šáchová, místostarostka obce

Komunální odpad pro rok 2024
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V Bukovanech myslíme i na nejmenší ob-
čany, a proto jsme ve spolupráci s obcí v říjnu 
otevřeli kroužek smyslohraní.  Smyslohraní 
neboli Sensory play je hraní všemi smysly. 
probíhá tak, že děti mají k dispozici různo-
rodý materiál, jako je například barevná rýže, 
cizrna, kinetický písek, mamolína, vodní per-
ly, a dle své fantazie si s ním hrají. Jde o čin-
nosti, které stimulují dětské smysly – hmat, 
čich, zrak, sluch nebo chuť. pomáhá dětem, 

již od malička, pochopit svět a rozumět mu. 
od října jsme se tak společně s nejmenšími 

dětmi z Bukovan a okolních obcí vydali po-
znávat vodu a mořský svět, auta a dopravu, 
les, zahradu a oslavili jsme společně hallo-
ween. 

kroužek probíhá každou středu od 9:30 
do 10:30 hod. v klubovně bytového domu čís-
lo 142. přijít můžou děti od 1,5 roku (nebo již 
samostatně stojící) do 5 let v doprovodu ro-

diče. Lekce na sebe nijak nenavazují, můžete 
tedy dorazit kdykoliv. 

Více informací, včetně přihlášení, naleznete 
na https://smyslacek.webnode.cz/  

a instagramu @sensorinek.    
Těšíme se na vás.

Pavla Bavlovičová

Kroužek smyslohraní

Čertovské rojení

Náš tým okNa již druhým rokem pořá-
dal pro děti čertovský rej. Sešla se jen hrstka 
dětí, ale o to více si užily odpoledne plné her 

a soutěží spojené 
s čerty (přikládání 
pod kotel, čertov-
ský škleb, čertov-
ský tanec, vybírání 
blech z kožichu, 
skok s hříšníkem 
do pekla) a samo-
zřejmě nechyběla 
židličkovaná. 

odměnou nám 
byl úsměv a roz-
zářené oči děti-
ček. pro dospěláky 
byla připravena 
soutěž o putovní 

pohár s tématem o nejlepší vánočku. 
5. prosince jsme se sešli znovu u vánočního 

stromečku, kde na děti čekala velká skupina 

čertů. průvodem jsme šli do Stodoly za mi-
kulášem a andělem, kde jim mikuláš z knihy 
hříchů přečetl jejich prohřešky, ale i spoustu 
dětí pochválil a za básničku andílek rozdával 
dětem odměny. děkujeme Stodole a všem, 
kteří se na obou akcích podíleli. Také moc 
děkujeme sponzorům a všem, kteří náš tým 
okNa podporují. Velké díkY!

Mirka Čechalová, skupina OKNA



www.obec-bukovany.cz 5

ročník XXVI / číslo 2  proSINec  2023 BUKOVÁK 

Vážení spoluobčané,
konec roku 2023 se nemilosrdně blíží a já 

bych Vám letos již podruhé ráda popsala dění 
v SdH Bukovany.

Jako tradičně začnu výjezdovou skupinou, 
kolem které se toho děje nejvíce, ne že by zby-
tek SdH zahálel, ale bohužel v létě udělalo 
teplé počasí své. od minulého vydání Buko-
váku musela jednotka vyjet k devíti výjezdům. 
dvakrát se vyjíždělo k odstranění stromu, 
jednou k záchraně osoby a šestkrát se muselo 
k ohni, což je vždycky nepříjemné, ale čet-
nost, intenzita a velmi teplé počasí některých 
letních dní, kdy se muselo vyjet, vše násobilo. 
opravdu velké teplo i po lidské stránce bylo 
v krhanicích při požáru statku, velké štěstí, že 
se značnou část podařilo zachránit. moc milé 
bylo následné osobní poděkování za záchra-
nu. V říjnu se někteří členové zúčastnili výcvi-
ku vybraných jednotek sboru dobrovolných 
hasičů – dálková doprava vody, místo konání 

chleby – Velký chlebský rybník (Nebesák). 
osvěta pokračovala i další říjnový víkend ná-
mětovým cvičením jednotek, které proběhlo 
pod organizací netvořicko–týneckých jedno-
tek. I my jsme byli osloveni, zda by bylo mož-
né zajistit jedno stanoviště. přiděleno nám 
bylo stanoviště u hřbitova v Týnci – záchrana 
kočky ze stromu, tedy práce se žebříkem (roz-
ložení, postavení a složení žebříku). Toto sta-
noviště v režii martina kučery patřilo mezi 
dvě nejlépe hodnocená, moc děkuji. 

abych potvrdila, že i zbytek SdH byl v akci 
stejně jako výjezdovka, musím zmínit, co se 
za druhou půlku roku stihlo a povedlo. 13. 
června se uskutečnil sběr železného šrotu. 
Následovaly 23. června tradiční rybářské zá-
vody, které musím podle sebe i ohlasů hod-
notit kladně, moc příjemná akce, při které 
nám naštěstí přálo i počasí. Velmi příjem-
ným zpestřením byla možnost jízdy vláčkem 
u pana pazdery. Jsem velmi ráda, že i u další 
akce, které jsme se zúčastnili a přidali ruku 
k velkému dílu, mohu použít slovo „tradiční“ 
– a tou je Triatlon konopiště, který se tento-
krát konal 15. července. akce naprosto úžasná 
jak po sportovní stránce, tak po organizační. 
dále tu máme brigádu u rybníka na téma 
oprava hráze 4. listopadu, povedlo se… dal-

ší, co si můžeme v diářku úkolů na tento rok 
odškrtnout. co nás ještě čeká a nemine je při-
pravit a první adventní neděli rozsvítit stro-
meček na prostranství u kapličky.

 když přidám k tomuto výčtu ještě akce 
z první půlky roku, myslím, že jsme toho v le-
tošním roce zvládli dost. proto bych chtěla 
všem aktivním členům moc, moc poděkovat, 
samozřejmě si uvědomuji, že vše, co se zvlád-
lo, by bez obětování volného času nebylo… 
jsem na Vás pyšná. 

Všem bych chtěla za celé SdH popřát klid-
né a pohodové vánoční svátky plné úsměvů 
a radosti.

do nového roku hlavně zdraví, štěstí, lásku 
a pohodu.

Jana Kohoutová, SDH Bukovan

SdH Bukovany

Z bukovanské knihovny
Sněží, sněží, mráz kolem běží, romantické 

poletování vloček, mráz, kreslící na okna or-
namenty, ale i plískanice nám připomínají, že 
se blíží krásný čas vánoční.

V této době nalézáme cestu nejen k sobě na-
vzájem, ale i k naší velké přítelkyni, ke kNI-
ze.

pro mnohé z nás je kniha denním nezbyt-
ným přítelem, pomocníkem a rádcem. Někdo 
čerpá ze svých domácích zásob, jiný navště-
vuje pravidelně knihovnu. a jsou knihovny 
velké, menší a ty nejmenší. a mezi takové 
maličké patří i naše knihovna v Bukovanech.

I když zde převažuje beletrie, u které si mů-
žete odpočinout a zapomenout na běžné sta-
rosti, nabízí i životopisy lidí, kteří nás inspiro-

vali, a rovněž i cestopisy, při kterých 
se můžete vydat do vzdálených 
míst. a aby se seznam našich tiště-
ných přátel stále rozšiřoval, pravi-
delně jej doplňujeme novým náku-
pem, ale i soubory knih z městské 
knihovny v Benešově.

V případě, že jste nás ještě ne-
navštívili, knihovna sídlí v budově 
obecního úřadu a jsme Vám k dis-
pozici každou středu od 18 do 19 
hodin.

moc se těším na Vaši návštěvu 
a přeji krásné Vánoce a šťastný nový 
rok 2024.

Stáňa Machová
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Perníkový závin
200 g hladké  mouky
100 g žitné mouky
170 g moučkového cukru
1 lžička skořice
1 lžička perníkového koření
1 lžička prášku do perníku
1 vejce
60 g másla
2 lžíce medu
1 lžíce rumu
2 lžíce mléka

Náplň:
230 g povidel
150 g  vlašských oříšků  

(menší část nasekaných nadrobno, 
zbytek mleté)

do mísy nasypeme obě mouky, prášek do 
perníku, skořici, perníkové koření a přidá-
me cukr. dále přidáme med, změklé máslo, 
vejce, rum a vypracujeme hladké nelepivé 
těsto. Těsto zabalíme do potravinové folie a 
necháme do druhého dne v lednici. z těsta 
vyválíme obdélník silný asi 5 mm a potřeme 
ho povidly smíchanými s mletými ořechy. Na 
povidla můžeme ještě nasypat nakrájené oře-
chy. Stočíme jako roládu, potřeme vajíčkem 
a posypeme nakrájenými ořechy. pečeme na 
180 °C 30–40 minut. Upečený závin potřeme 
rozpuštěným máslem, v němž jsme rozmí-
chali trošku rumu. Ideálně necháme dva dny 
odležet v uzavíratelné nádobě.

Medové perníčky
400 g hladké  mouky
140 g moučkového cukru
1 lžička skořice
1 lžička perníkového koření
1 lžička jedlé sody
2 vejce
80 g másla
3 lžíce tekutého medu
2 lžičky kakaa

Poleva:
240 g moučkového cukru
45 g bílku
citronová šťáva

do mísy nasypeme mouku, cukr, skořici, 
perníkové koření, kakao a jedlou sodu. přidá-
me nastrouhané máslo, vejce, med a vypracu-
jeme hladké těsto. zabalíme do potravinářské 
folie a necháme do druhého dne v lednici.

Těsto vyválíme na asi 4–5 mm silný plát 
a vykrajujeme různé tvary. Pečeme na 170 °C 
asi 10 min. Smícháme žloutek a 2 lžíce mléka 
a touto směsí potřeme ještě teplé perníčky.

Na polevu si smícháme prosátý moučkový 
cukr s bílkem a kapkou citronové šťávy. dů-
ležité je míchat pomalu, aby se nevytvořily 
bublinky, které pak prasknou  a poleva nebu-
de hladká. mícháme klidně 20 min. polevu si 
můžeme doředit bílkem nebo přisypat cukr, 
podle toho jak tekutou ji potřebujeme.

Miletínské modlitbičky
250 g hladké  mouky
250 g  hladké špaldové mouky  

(nebo můžeme použít mouku 
na perníčky)

100 g moučkového cukru
1 skořice
1 lžička jedlé sody
1 lžička perníkového koření
1 vejce
100 g másla
200 g tekutého medu

Všechny suché ingredience spolu promí-
cháme, přidáme med, vejce, změklé máslo 
a vše zpracujeme do hladkého kompaktního 
těsta. Těsto zabalíme do potravinářské fo-
lie a necháme v lednici odpočinout nejlépe 
do druhého dne. 

Těsto vyválíme a vykrajujeme jednotlivé 
perníčky. Tradičně se používají vykrajovátka 
ve tvaru obdélníku (já jsem použila kulaté). 
Vykrojené perníčky dáme na plech vyložený 
pečicím papírem. Pečeme na 170 °C asi 10 
min.  ze zbylých odkrojků si upečeme placku, 
kterou pak použijete do náplně. 

Náplň:
120 g strouhaného perníku
80 g mletých ořechů
1 lžička mleté skořice
1 lžička strouhané citronové kůry
3 lžíce medu

Pokud se Vám Klářiny recepty líbí  
a zajímá vás, co momentálně peče,  

neváhejte se přidat na její instagram  
– Klára Moravcová @klarka.moravcova.  

Vánoční recepty od naší místní amatérské pekařky  
a cukrářky Kláry Moravcové
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Ve vzduchu je cítit vůně perníčků a v dáli 
už zvoní vánoční zvonečky. konečně přichází 
doba trochu zpomalit, užívat chvíle s rodinou 
a našimi blízkými. Na konci roku vždy nastá-
vá čas ohlédnutí za tím, co se nám povedlo 
a nepovedlo.

Tento rok jsme uspořádali další ročník na-
šeho již tradičního nohejbalového turnaje, 
který se kvůli nepřízni počasí nemohl konat 
v našem obvyklém termínu, ale ten náhradní 

vyšel dokonale. Jak počasím, tak sportovními 
výkony.

V srpnu jsme se s dětmi rozloučili s prázd-
ninami. Tentokrát jsme pro děti připravili 
menší vědomostní procházku se sladkou od-
měnou na konci cesty.

od září začali nově pod záštitou Sokola 
lekce pro dámy v bodystylingu pod vedením 
zkušené lektorky markéty paulusové. Lekce 
se setkaly s až neočekávaným zájmem, který 
se doufám přelije i do roku nadcházejícího.

V areálu Stodoly jsme se pustili za finanční 
pomoci obce Bukovany do renovace dětské-
ho hřiště a budovy kabin, která bude probíhat 
i v části zimy, aby bylo vše připravené na jarní 
sezonu. Na dětském hřišti dojde k opravení 
a částečnému nahrazení některých atrakcí. 

Nyní bych Vám rád za celý TJ Sokol Buko-
vany popřál krásné prožití vánočních svátků 

a hodně štěstí a lásky do nového roku. 
 Jakub Pohunek 

předseda TJ Sokol Bukovany 

TJ Sokol Bukovany

100 g marmelády
50 g kandované citronové kůry
30 g rozinek
2 lžíce rumu

Všechny ingredience smícháme dohromady 
a vzniklou nádivkou slepujeme vždy dva per-
níčky k sobě.

Poleva:
100 g moučkového cukru
1–2 lžíce horké vody
lžička rumu
loupané mandle na ozdobu

cukr smícháme s vodou, přidáme rum 
a mícháme tak dlouho, až bude poleva hustá, 
lesklá a hladká. polevou natíráme horní stra-
nu slepených perníčků a zdobíme půlkami 
mandlí. Lepší jsou druhý den.

Perníčkové crincles
260 g hladké  mouky
180 g třtinového cukru
1 lžička skořice
1 lžička perníkového koření
1 lžička prášku do perníku
2 vejce
80 g másla
moučkový cukr na obalení

 
změklé máslo s cukrem vyšleháme do pěny. 

poté přidáme vejce, vše promícháme. Nakonec 
přidáme mouku s práškem do perníku, skořicí 
a perníkovým kořením. Těsto je hodně lepivé, 
zabalíme ho do folie a necháme do druhého dne 
v lednici. z těsta tvarujeme kuličky o asi 25 g, oba-
líme v moučkovém cukru a vyskládáme na plech 
(dál od sebe). Pečeme na 180 °C asi 15 min.
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Kulturní dění v obci aneb co se povedlo a co ne…
protože máme pořád pocit, že bychom 

chtěli, aby se lidi víc viděli, potkávali, povídali 
si, a to hlavně ti starší, naplánovali jsme letní 
posezení s harmonikou. pan roman Bum-
bálek z Týnce se svými kamarády muzikan-
ty hrál v červenci v naší oblíbené hospůdce 
Stodola. Účast byla velmi slušná, zábava se 
pěkně rozjela, tančilo se, zpívalo a posloucha-
lo do pozdních večerních hodin. Hezká akce. 
a když se něco povede, proč to nezopakovat. 
Naplánovali jsme obdobnou akci znovu na ří-
jen. patrně vinou špatné prezentace ze strany 
obce, za což se dodatečně omlouváme, byla 

účast velmi slabá. ale z každé chyby by se 
měl člověk poučit. Na prosinec jsme napláno-
vali adventní posezení a raději jsme po staru 
pozvánky vhodili do poštovních schránek. 
V plánu je svařák nebo punč, poslouchání 
koled, povídání a nasávání vánoční atmosféry. 
V době vydání Bukováku bude po akci a my 
při psaní tohoto článku doufáme, že přijde 
dost lidí a my budeme mít chuť připravovat 
další akce.

Na jaře se nám velmi vydařil výlet do Jih-
lavy. Naladilo nás to a chtěli jsme uspořádat 
ve spolupráci s TJ Sokol Bukovany další vý-

let. plán byl: advent v ratibořicích a Babič-
čino údolí. Bohužel z finančních důvodů se 
advent v této lokalitě nekoná. Vymysleli jsme 
tedy plán B – zámek Nelahozeves a mělník. 
Termín byl 2. 12. 2023. ale o zájezd nebyl 
vůbec zájem. pravda je, že v tomto termínu 
je velké množství akcí. Je to první adventní 
víkend. rozsvěcejí se stromky, bude čertov-
ský rej v sále hasičské zbrojnice, bude advent-
ní program v Týnci a na konopišti. Nevadí. 
Uvidíme příští rok. Třeba zase něco vymyslí-
me, naplánujeme, snad bude zájem... 

S přáním hezkých Vánoc Blanka Štikarová

VÍcE INfOrMacÍ: www.obec-bukovany.cz

Přehled připravovaných kulturních a sportovních akcí pro rok 2024

 17. 2.  Maškarní v restauraci Stodola
 30. 3. Maškarní bál (dětský a dospělácký) v sále hasičské zbrojnice
 30. 4.  Pálení čarodějnice 
 1. 6.  dětský den
 8. 6.  disco k Mdd
 22. 6.  rybářská soutěž
 28. 6.  Letní kino
 29. 6.  Memoriál Zbyňka Mana
 12. 7.  Letní kino
 26. 7.  Letní kino
 3. 8. Nohejbalový turnaj 
 9. 8.  Letní kino
 23. 8.  Letní kino
 31. 8.  Pohádkový les a rozloučení s prázdninami
 2. 11.  Lampiónový průvod
 30. 11.  Čertovský rej (odpoledne pro děti a večer pro dospělé)
 1. 12.  rozsvícení vánočního stromečku
 5. 12.  Čert, Mikuláš a anděl 

Vážení občané, 
níže naleznete přehled akcí, které pro vás v příštím roce chystají dobrovolníci, místní dobrovolné spolky a restaurace Stodola. 
podrobnosti o všech chystaných i během roku vzniklých akcích naleznete před jejich konáním v obecních vývěskách, na webo-
vých stránkách obce a sociálních sítích.
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